
Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Nie działa? Działa? Ktoś jeszcze wyłączył? O, jest. Witam Państwa bardzo serdecznie na naszej 

Komisji. Mam nadzieję, że wszystko dzisiaj pójdzie bardzo sprawnie jak ostatnio. Chciałem powitać, 

bo mamy tutaj dzisiaj Komisję taką szczególną, ponieważ to Komisja jest, która będzie opiniowała 

budżet. Oczywiście w zakresie działania tej Komisji. Ja chciałem bardzo serdecznie powitać Panią 

Dańczura Iwona z Miejskiego Centrum Oświaty. Chciałem powitać również szeroko reprezentowaną 

kulturę w osobach Pani Krawczyk Anna z Biblioteki Miejskiej i MCK Pani Król Małgorzata. Bardzo jest 

mi miło. Oczywiście najważniejsza osoba dzisiaj to będzie Pan Sławomir Mrugała, Naczelnik Wydziału 

Budżetu, który przedstawi nam wszystkie nasze, wszystkie nasze inwestycje. Wszystkie nasze 

propozycje. Jak również witam Pana Dyrektora Marcina Staniczka, Dyrektora MOSIRUu. Także 

rozpoczynam. Pierwszy punkt. Otwarcie uważam za zakończony. Punkt drugi, to jest porządek obrad. 

Czy Państwo Radni jesteście za tym porządkiem obrad? obrad? Nikt nie ma żadnych uwag. To proszę 

o przegłosowanie porządku obrad. Zmiany. Jesteśmy za. Dziękuję bardzo i przyjmujemy protokół  

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty, Kultury, Sportu z dnia 18.10.2022. Czy ktoś z Państwa chce 

wnieść uwagi do protokołu, który był dostępny w Biurze Rady?  To proponuję przegłosować, kto  

z Państwa jest za przyjęciem stosownego dokumentu. Pani Barbaro. Za, tak? Dziękuję bardzo  

i przechodzimy do punktu trzeciego. Przepraszam, czwartego. Zaopiniowanie projektu uchwały  

w sprawie w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Tychy na lata 2023-2028 i referuje Pan 

Naczelnik Pan Sławomir Mrugała. 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo. Postaram się tak w telegraficznym skrócie szybciutko WPF omówić. Tak jak 

Państwo wiecie, WPF sporządzany jest na okres roku budżetowego i 3 kolejnych lat budżetowych, 

natomiast prognoza kwoty długu, która stanowi część WPFu, planuje się do ostatniego roku, w którym 

planujemy spłatę zobowiązań dłużnych bądź już zaciągniętych bądź planowanych w WPFie do 

zaciągnięcia, czyli w naszym przypadku będzie to rok 2038. Oparto się oczywiście w wyliczeniach 

wszystkich wartości na  opublikowanych przez Ministerstwo Finansów dotyczących stosowania 

jednolitych wskaźników makroekonomicznych. Jest to aktualizacja z miesiąca października bieżącego 

roku. Nie będę Państwu wymieniał tych danych. Powiem tylko tyle, że jeśli chodzi o rok przyszły 

inflacja została założona średnio na poziomie 9,8% wzrost PKB na poziomie 1,7%. Dochody na rok 

2023 w Wieloletniej Prognozie zostały oszacowane na łączną kwotę 819 710 145 złotych. W kolejnych 

latach od 2024 to jest kwota 910 000 000 złotych, aż do kwoty 1 370 000 000 w 2038. Jeżeli chodzi  

o wydatki, to rok przyszły to kwota 950 667 718 złotych. Z tego na wydatki bieżące ponad 805 000 

000, natomiast wydatki majątkowe ponad 145 000 000 złotych. Od roku 2024  wydatki szacujemy na 

poziomie od 933 000 000 złotych do kwoty 1 371 000 000 w ostatnim roku prognozy, czyli w roku 

2038. Tak zaplanowane dochody i wydatki powodują, że wynik finansowy, czyli deficyt czy nadwyżki 

kształtują się w WPFie w następujący sposób. Na rok przyszły założyliśmy deficyt w kwocie niecałych 

131 000 000 złotych. Deficyty planujemy jeszcze w WPFie w kolejnych 3 latach, czyli w roku 2024 do 

2025 i 2026. Są to deficyty na poziomie od 23 000 000 niecałych złotych do 16 000 000 w tym roku 

2026. Natomiast potem od roku 2027 do już ostatniego roku prognozy planujemy nadwyżki od 38 000 

000 w roku 2027 do 5 000 000 w ostatnim roku prognozy i nadwyżki planujemy przeznaczyć na spłatę 

wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek oczywiście zaciągniętych wyłącznie na cele 

inwestycyjne. Przychody w prognozie w roku 2023 założyliśmy ponad 151 000 000 złotych. Na to 

składa się przede wszystkim kwota kredytów bankowych 121 200 000 złotych i w tej kwocie jest kredyt 

z Europejskiego Banku Inwestycyjnego stary, którą umowę podpisaliśmy jeszcze w 2017 roku. 

Planujemy zaciągnąć w przyszłym roku ostatnie transze tego kredytu, a także zaciągnąć nowy kredyt 

też z EBI, też na cele inwestycyjne, z którego dokonujemy, mogą mieć w roku przyszłym 50 000 000 

złotych i potem w kolejnych 3 latach również po 50 000 000. Będzie to łącznie kwota 200 000 złotych. 

Od 2027 roku w prognozie nie założono już żadnych tytułów dłużnych, czyli  nie planujemy żadnych 

kredytów i pożyczek. Oczywiście to jest na dany moment. Wiadomo, że jeżeli potem będziemy 

uaktualniać, to ta prognoza może ulec zmianie. Rozchody w Wieloletniej Prognozie na przyszły rok, 

czyli spłata wcześniej zaciągniętych w latach ubiegłych kredytów i pożyczek to jest kwota 20 227 000 

złotych niecałych. W przyszłym roku potem te kwoty będą oscylować w latach 2024-2028  w okolicach 

27 000 000. Do tej największej puli, która będzie spłacana w roku 2028 to jest niecałe czterdzieści 43 

000 000 złote. Potem sukcesywnie od roku 2029 do końca prognozy będzie spadać, aż w ostatnim 
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roku prognozy, czyli w roku 2038 osiągnie poziom 5 000 000 złotych. Wtedy planujemy spłacić 

ostatnie zobowiązania dłużne. Dług przedstawiony w prognozie na koniec przyszłego roku to niecałe 

228 000 000 złotych. Potem w związku z zaciąganiem tych transz nowego kredytu będzie ten poziom 

długu powolutku rósł aż osiągnie największą wartość 284 500 000 w roku 2026. Z kolei od 2027 

sukcesywnie spada aż do wyzerowania w tym roku prognozy, jeśli chodzi o wskaźniki z ustawy  

o finansach publicznych, czyli artykułu 242, 243 między innymi o indywidualnym wskaźniku obsługi 

zadłużenia, tutaj wszystkie spełniamy i we wszystkich wypełniamy wtedy ustawowe. To może tyle 

pokrótce, jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Przystępujemy do głosowania. Kto  

z Państwa jest za punktem zaopiniowanie projektu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Tychy na lata 2022-2038?  Kto z Państwa jest za? Nikt się nie wstrzymał, nikt nie jest przeciw. 

I przechodzimy do następnego punktu. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta 

Tychy na 2023 rok w zakresie działania tej Komisji. I Pan Mrugała. Proszę bardzo. 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo, zacznę może od ogólnej,  jeśli chodzi o wydatki bieżące na przyszły rok, to kwota 

ponad 805 000 000 złotych. No i tutaj, jak co roku, największe wydatki dotyczą oczywiście wydatków 

związanych z oświatą i wychowaniem. To jest niecałe 370 000 000 złotych. Z kolei na kulturę fizyczną 

ponad 40 000 000 złotych. Na przyszły rok na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego ponad 21 

000 000 złotych. Jeśli chodzi o oświatę, to oczywiście w tej kwocie wymienionej wcześniej niecałych 

370 000 000 złotych największe koszty stanowią koszty osobowe, czyli wynagrodzenia pracowników 

wraz z narzutami z 13 z odpisem na zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych. Łączna kwota tych 

kosztów osobowych na przyszły rok to niecałe 261 000 000 złotych, czyli ponad 70% wszystkich 

wydatków związanych z oświatą. Jeżeli chodzi o ten poziom wydatków, to w stosunku do bieżącego 

roku jest prawie o 21 000 000 ta kwota wyższa niż w tym roku. Jest to związane przede wszystkim ze 

wzrostem wynagrodzeń nauczycieli. Tutaj ponad 16 000 000 złotych więcej niż w bieżącym roku,  

a wynika to z założonej przez rząd podwyżki od stycznia wynagrodzeń nauczycieli o 7,8%, a także 

wzrostem ilości pedagogów i skutkiem przychodzących podwyżek, które u nauczycieli następuje  

w bieżącym roku od miesiąca maja, a także tych najniżej opłacanych etatów od miesiąca września 

tego roku. Jeżeli chodzi o administrację i obsługę, to wzrost wynagrodzeń kosztuje nas prawie 4 600 

000 złotych. Oczywiście rosną też dotacje dla podmiotów niepublicznych na przyszły rok to kwota 68 

000 000 złotych. I tutaj chciałbym zaznaczyć, że ta kwota na etapie projektu została zaniżona  

w stosunku do wyliczeń oświaty o ponad 10 000 000 złotych. Także jeżeli uda nam się te środki  

z rozliczenia roku bieżącego w I kwartale jakieś wolne się znajdą, to w pierwszej kolejności będziemy 

chcieli właśnie przeznaczyć na uzupełnienie tych dotacji dla podmiotów niepublicznych. Również 

wynagrodzenia nauczycieli. Te kwoty, o których mówiłem wcześniej, też troszeczkę na etapie projektu 

budżetu ze względu na problem z zbilansowaniem budżetu, przecięliśmy. Tam jest kwota 2 000 000 

złotych też zabezpieczona na dzień dzisiejszy niższa. Także też będziemy się starali te środki razem  

z tymi dotacjami do niepublicznych placówek w pierwszej części przyszłego roku ubezpieczyć, żeby 

były w pełnej kwocie. I na remonty placówek oświatowych 1 700 000 w przyszłym roku, natomiast na 

realizację projektów unijnych miękkich niecałe 2 000 000. Teraz jak to wygląda, jeżeli chodzi  

o finansowanie całych kosztów oświaty, bo te koszty rosną dosyć znacznie, tak jak już mówiłem, same 

wynagrodzenia to jest wzrost w stosunku do bieżącego roku o ponad 20, o prawie 21 000 000 złotych. 

Wygląda to w ten sposób, że wielkość przyznanej subwencji oświatowej, z której wiadomo, 

pokrywamy dużą część wydatków oświatowych, urosła nam w stosunku do bieżącego roku o ponad 

31 000 000 złotych. I jak weźmiemy sobie źródła finansowania oświaty, to na dzień dzisiejszy udział 

środków gminy w tym projekcie spada nam niecałe 12 000 000 w stosunku do roku bieżącego,  ale to 

jest tylko pozorne, bo tak jak mówię, jeżeli dołożymy te środki brakujące na dotacje dla niepublicznych 

placówek i dla nauczycieli, to praktycznie po uwzględnieniu tego dopłata miasta do zadań oświaty 

rośnie w stosunku do roku bieżącego tyle o urośnie o 700 000 złotych i będzie wynosiła już prawie 130 

000 000 złotych. To może tyle pokrótce, jeśli chodzi o zadania oświatowe. Jeżeli chodzi o sport. 

Ponad 40 000 000 złotych. Z tego największa pula to koszty bieżącego utrzymania i remontów 

obiektów sportowych, prawie 21 000 000  złotych. Dotacje na działalność sportową dla klubów to jest 
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ponad 11 000 000 złotych. Rekompensata dla spółki Tyski Sport związana z utrzymaniem  

i zarządzaniem Stadionem Miejskim 6 200 000 złotych i koszty działalności MOSMu i organizacji 

imprez sportowych przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji prawie 1 200 000 złotych. Zadania 

bieżące w zakresie kultury to tak, jak już wcześniej wspomniałem, ponad 21 000 000 złotych. No i tutaj 

oczywiście największą kwotę stanowią dotacje dla 5 naszych samorządowych instytucji kultury, 

Miejska Biblioteka Publiczna w przyszłym roku ponad 7 800 000 złotych. Miejskie Centrum Kultury  

4 750 000 złotych. Teatr Mały 3 400 000 złotych. AUKSO 2 700 000 i Muzeum Miejskie 1 900 000 

złotych. To może tyle, jeśli chodzi o wydatki te bieżące, natomiast jeżeli chodzi o inwestycje na 

przyszły rok w tych 3 grupach. Przypomnę jeszcze, że łączna kwota wszystkich wydatków 

inwestycyjnych na przyszły rok w mieście to ponad 145 000 000 złotych. I jeżeli chodzi tutaj  

o inwestycję w kulturę fizyczną to ponad 21 000 000 złotych z tej kwoty, czyli niecałe 15%. Kultura 

niecałe 13 000 000 złotych, czyli około 9% łącznych nakładów inwestycyjnych. I inwestycje oświatowe 

niecałe 10 000 000 złotych, czyli niecałe 7% ogółu wydatków inwestycyjnych. W uzasadnieniu do 

projektu budżetu pisaliśmy też tytularne te najważniejsze inwestycje w tych 3 grupach i już nie będę 

ich tutaj Państwu może cytował. Jeżeli będą jakieś pytania dodatkowe, to zapraszam. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Otwieram dyskusję w tym punkcie. Kto z Państwa chciałby na ten temat zabrać głos? Proszę bardzo. 

Radna Anna Krzystyniak 

Ja mam pytanie o inwestycję związaną z poradnią psychologiczno-pedagogiczną,  bo przypuszczam, 

że ta kwota zabezpieczona, te pieniądze to jest jakby chyba taka lwia część tego budżetu, jeżeli 

chodzi o inwestycje w oświacie. Wiem, że tam troszeczkę pracy jeszcze nie idą pełną parą i te 

przesunięcia rozumiem i jakby cała inwestycja nie jest zagrożona i moje takie jedno pytanie. A po 

drugie, drugie pytanie jest związane z tym, że no te galopujące ceny, czy to jest też uwzględnione  

w tym, że jeżeli tam będą jakieś ewentualnie, czy tam jakieś przesunięcia są możliwe, żeby jednak 

dokończyć tą inwestycję, zachować ją w takim kształcie, w jakim została zaplanowana. 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Znaczy nie ma niebezpieczeństwa jak gdyby nie zrealizowania. Umowa z wykonawcą jest podpisana. 

Faktycznie z tej niecałej kwoty 10 000 000 na przyszły rok dodatku inwestycyjnych faktycznych 

poradnia, to jest prawie 50% tej kwoty, bo mamy zabezpieczone na ten moment 4 500 000 złotych. 

Część środków już jest zaplanowana w bieżącym roku. To zadanie trwa. Jeżeli nam się nie uda, 

jeszcze mamy sesję grudniową, więc być może na tą sesję wpłynie wniosek o przesunięcie części 

planowanych środków na ten rok, jeżeli wykonawca nie zdąży przerobić całej tej kwoty, która jest  

w budżecie zabezpieczona, to też ją pewnie przeniesiemy autopoprawką i zabezpieczymy też na rok 

przyszły. Także tutaj na razie nie widzę żadnych zagrożeń w realizacji inwestycji. 

Radna Anna Krzystyniak 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby zadać pytanie dotyczące budżetu? Jeżeli nie, to 

proponuję zagłosowanie w tej sprawie, czyli proszę Państwa o opinię do tego punktu, a brzmi on 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta Tychy na 2023 rok, w zakresie działania 

Komisji. Kto z Państwa Radnych jest za? Jednogłośnie, opinia jednogłośnie, wszyscy za, dziękuję 

Państwu. I przechodzimy do punktu szóstego. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia 

stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu używanego do przewozu dziecka, ucznia  

z niepełnosprawnością oraz rodzica do przedszkola bądź szkoły. Referuje Pani Pani Dańczura Iwona. 

Miejskie Centrum Oświaty. Proszę bardzo. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura 

Drodzy Państwo, zmiany przepisów prawa oświatowego i ustawy o finansach, o ustawie 

finansowanych przez (niewyraźnie) ten wymagają niestety dostosowania się do tych zapisów i musimy 
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określić i zmienić jednocześnie sposób liczenia kosztów dowozu dziecka niepełnosprawnego wyszło 

przez gminę. Dotąd było to (niewyraźnie) była średnia cena paliwa, spalanie danego samochodu w tej 

chwili są określone już w formie… Wzór uchwały w tym zakresie, jaki Państwo macie do 

zaopiniowania, jest uzgodniony z nadzorem prawnym Wojewody i już uwzględnia ewentualne zmiany 

wskaźników, które są podyktowane z kolei przepisami ustawy o transporcie drogowym i żeby nie było 

konieczności przy wzroście, wzroście wskaźnika zmieniać kolejne uchwały, jest tam założone, że ona 

będzie dostosowywana każdorazowo co rozliczanie do aktualnego wskaźnika (niewyraźnie)  

przepisów określonych przez rząd. Także bardzo bym prosiła (niewyraźnie). 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Otwieram dyskusję w tym punkcie, proszę bardzo. 

Radna Edyta Danielczyk 

Ja mam pytanie (niewyraźnie) do szkoły, to wiadomo. Co w sytuacja , kiedy dziecko nie może chodzić 

do szkoły i do niego przyjeżdżają nauczyciele, którzy też tracą paliwo, mają samochody, tak, które 

trzeba monetyzować? Co z tym problemem?  

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura 

W chwili obecnej tylko i wyłącznie przedstawione rozwiązanie związane z wdrażaniem dzieci, bo to 

jest nasze zadanie, na terenie gminy. Natomiast jeśli chodzi o koszty rozliczania ewentualnego 

dojazdu nauczycieli, no to na ten moment ja się, nie odpowiem na to pytanie. 

Radna Edyta Danielczyk 

Rozumiem, że w ogóle nie ma takiego regulaminu dotyczącego tego, jak rozliczane są godziny 

nauczycieli. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura 

Za organizację pracy opowiada dyrektor i dyrektor w rozliczeniu ze swoimi nauczycielami w sposób 

przyjęty w danej placówce, więc jeżeli dana placówka, nie wiem, zakupi bilety i rozdaje nauczycielom, 

żeby dojeżdżali, no to pewnie takie metody są stosowane. To jest w formie delegacji. Natomiast jakby 

odgórnego ustalenia, w jaki sposób to rozliczać, nie ma. 

Radna Edyta Danielczyk 

Ale to też zależy (niewyraźnie). Bo to pytam z racji tego, że kwestia budżetu na przyszły rok dyrektora 

to jest kwestia oczywista od stycznia do stycznia, tak? A jeżeli mamy sytuację, że dzieci przychodzą 

do szkoły niepełnosprawne, że są zapisywane od września, to nie może dyrektor sobie założyć, że no 

w tym roku na przykład, nie wiem, będziemy mieć dodatkowo 5 takich uczniów, do których nauczyciele 

będą dojeżdżali. Mało tego, muszę zwrócić uwagę, że on jest musiałaby założyć, gdzie dzieciaki będą 

mieszkały, bo wiadomo, że czasami zdarzały się sytuacje, kiedy na przykład ja chciałbym 

(niewyraźnie) do ucznia. Więc pytanie mam takie, co w takich sytuacjach, tak? Czy Państwo mają 

jakieś rozwiązanie, które w ogóle gdzieś tam mimo tego?  

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura 

No, jeżeli jest, wiadomo, że nie przewidzi dyrektor ilość dzieci, które będą wymagały takiego sposobu 

(niewyraźnie). Wtedy, jeżeli zajdzie taka okoliczność, to ma możliwość jeżeli jest taka konieczność, 

przesunięć w planie. Po prostu zabezpieczenia środków. Nie wiem, czy Pan Naczelnik się ze mną 

zgodzi i wtedy (niewyraźnie). 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Czy jeszcze jakieś pytania mamy w tym punkcie? Jeżeli nie, to przechodzimy do głosowania i jest to 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

używanego do przewozu dziecka, ucznia z niepełnosprawnością oraz rodzica do przedszkola bądź 

szkoły. Kto z Państwa radnych jest za? Jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy do punktu 

siódmego. Sprawy bieżące, wolne wnioski. Ja mam taką propozycję, skoro tutaj już mamy tak  
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szeroką gamę i kultury, i oświaty, i sportu, ja bym prosił o parę zdań, co tam się dzieje ciekawego  

u Państwa. Tak naprawdę bardzo króciutko, w telegraficznym skrócie, a potem otworzymy sobie jakąś 

miłą dyskusję i porozmawiamy sobie na różne tematy, które nas frapują. Prosiłbym, żeby może tam, 

od tamtej strony. Pani proszę bardzo. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura 

No myślę, że w oświacie dzieje się jak zwykle dużo. W tej chwili jesteśmy na etapie finalizacji 

postępowań na aktywną (niewyraźnie) doposażenie placówek. Myślę, że ten program jest Państwu 

doskonale znany. No i borykamy się z codziennością, czyli z brakami w budżetach szkół na bieżącą 

działalność spowodowaną wzrostem cen wszystkiego tak naprawdę. No, ale dajemy sobie radę przy 

współpracy z organem prowadzącym (niewyraźnie). 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję bardzo. Co tam, co tam w kulturze? A Pan wszedł. Co tam w kulturze?  

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk 

Jeżeli chodzi o Bibliotekę zawsze się dużo dzieje, jesteśmy zadowoleni w tym roku, bo rok zakończy 

się na pewno na dużym wzroście statystycznym czytelników w stosunku do poprzedniego roku. 

Będzie to o kilka tysięcy więcej osób zapisanych. W ubiegłym roku Biblioteka zajęła III miejsce  

w Województwie, jeżeli chodzi o czytelnictwo i imprezy promujące czytelnictwo. W tym roku, no 

,myślę, że będzie lepiej patrząc na statystykę za 10 miesięcy jest to bardzo obiecująco, bo wzrost 

zapisanych czytelników i wzrost wypożyczonych książek. No i mamy na chwilę obecną 23 000 osób 

zapisanych, więc tak na licząc na mieszkańców, to chyba nie jest tak źle?  Mamy 13 placówek na 

terenie miasta i w każdej placówce coś się dzieje. Oczywiście największa liczba imprez, najwięcej 

spotkań autorskich dla dzieci, dla dorosłych jest w Mediatece z racji tego, że jest tam najwięcej 

miejsca, najbardziej dogodne sprzyjające warunki ku temu. Bardzo często spotkania odbywają się  

w sali AKUSO (niewyraźnie) którą sobie pożyczamy tutaj od Orkiestry. No, dzisiaj o 18:00 rozpocznie 

się spotkanie z cyklu Tury Kultury Radosławem Pazurą. Teraz w poniedziałek było spotkanie z Joanną 

Ostrowską, laureatką Nice Publiczności w tym roku, więc największej nagrody literackiej w Polsce.  

I staramy się właśnie te portrety literackie, czyli spotkania z autorami, pisarzami, bo temu ten projekt 

jest poświęcony, było kilka w ciągu miesiąca. Brakuje nam trochę miejsca w Mediatece, dlatego te 

projekty są też przeniesione na filie biblioteczne i na filii numer 3, na osiedlu B, na Dąbrowskiego w filii 

numer 5 i na Zecie bardzo często odbywają się tego typu spotkania, tak żeby mieszkańcy też byli 

blisko. Oczywiście dla dzieci jest dużo porannych spotkań, gdzie przychodzą bardzo licznie 

przedszkola (niewyraźnie), szkoły od 1 do 3, to bardzo często gościmy tych uczniów. Cieszy nas to, 

ponieważ zainteresowanie jest naprawdę bardzo duże. Staramy się sprostać, chociaż nie zawsze, tak 

jak powiedziałam brakuje dla nich miejsca i w kalendarzu, i dni w miesiącu, ale jest, znaczy, jest to dla 

nas pocieszające. Wiemy, po co pracujemy, jest to satysfakcjonujące. Teraz zbliża się grudzień, taki 

czas najbardziej radosny myślę, bo bardzo dużo warsztatów, będzie Mikołaj w bibliotece dla grup  

w kilku godzinach, bo i 0 16:00, i 18:00. Będą warsztaty zdobienia bombek, pierników i jeszcze tam 

różne inne. Także dzieci do nas bardzo często przychodzą. Jest też Bajkoteka, gdzie są wyświetlane 

bajki dla dzieci, jest bajkoopowiadacz, gdzie zaczynaliśmy od kilkunastu dzieci, teraz przychodzi 

kilkadziesiąt z rodzicami, z dziadkami, (niewyraźnie) więc co jest Także myślę, że się dzieje. Mamy 

nowe pomysły na nowy rok, byle tylko wszyscy byli zdrowi i wszystko się uda. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję bardzo. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Co tam w MCKu?  
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Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

To znaczy, to ja może powiem tak. O MCKu opowiem więcej za 2 tygodnie, bo tak się składa, że 

będziemy mieć (niewyraźnie), tak myślę. Będziemy mieć swoje 5 minut, natomiast. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Zawsze macie 5 minut na tej Komisji. (Niewyraźnie). 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Nie, nie, obiecuję, że będzie krótko, ale odpowiadając na pytanie, co się dzieje w tyskiej kulturze, to 

przede wszystkim zapraszam wszystkich Państwa w imieniu Dyrektora Drzewieckiego w tej chwili do 

Teatru Małego w Tychach na fantastyczną, jedną z najstarszych imprez kulturalnych organizowanych 

w tym mieście, czyli Tyskie Spotkania Kulturalne. My jesteśmy pełni jeszcze emocji po festiwalu 

Śląska Jesień Gitarowa. Myślę, że to właśnie tymi 2 imprezami kulturalnymi to miasto stoi i chciałabym 

za te 2 tygodnie opowiedzieć Państwu przede wszystkim o tym festiwalu. To wydaje mi się jakby 

najistotniejsze z tych działań, które wydarzyły się w tym roku. Jesteśmy również, to wszystko tak teraz 

się działo, czyli październik, listopad  może nie takim leciwym, ale równie zacnym festiwalu 

Auksodrom miejskiej instytucji naszej AUKSA. Koncerty, świeża muzyka, absolutnie awangardowa 

zbiera fantastyczne recenzje. W Galerii Obok trwa wystawa Mleczki, również bardzo serdecznie 

Państwa zapraszam w imieniu Wojtka Łuki. A w Muzeum Miejskim i z tym się będzie pewnie wiązała 

jeszcze tutaj dyskusja, trwa wystawa Stanisława Mazusia, więc jakby dzieje się. Na potwierdzenie 

tego, że też się dzieje 9niewyraźnie). Jest to narzędzie, które w Tychach zawsze było, ale w ubiegłym 

roku przeszło zdecydowaną metamorfozę i właściwie funkcjonuje jako kalendarz imprez, więc gdyby 

ktoś się zastanawiał, to robimy dzisiejszego wieczoru, w najbliższy weekend lub w tym tygodniu, to 

zachęcam do sięgnięcia właśnie tam. I myślę, że ta strona również daje odpowiedź na to, co w tyskiej 

kulturze piszczy, a myślę, że mamy się całkiem nieźle. To znaczy, obawialiśmy się wszyscy chyba 

dyrektorzy  po pandemii jak to będzie. Czy uda się odbudować publiczność? Ale gdybyście Państwo 

byli w Teatrze wczoraj, albo gdyby ktoś z Państwa, znaczy nie wiem, wszystkich serdecznie 

zapraszaliśmy, uczestniczył w którymś z koncertów Śląskiej Jesieni Gitarowej, no, to wydaje mi się, że 

nie ma powodów do takich obaw, bo jednak zapotrzebowanie na tą kulturę jest. Co prawda, staramy 

się też zrobić tak, żeby ona była dostępna, bo żadna z instytucji nie podniosła cen biletów. Chyba tyle 

w tym telegraficznym skrócie. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Bo też patrząc na to, jaki mamy budżet na sport, na kulturę, na oświatę, to to jest niezłe budżety, a ja 

się cieszę, że Państwo robicie. A też tak powiem, że to nie jest do końca tak, bo państwo lubicie się 

tym chwalić, a ja wam na to zawsze tutaj pozwolę, bo to jest ważne. To jest ważny element w tym 

mieście. Nie można go pominąć. On rozwija. Ja tylko czekałem, bo Pani już powiedziała, że ta 

biblioteka, bo zawsze biblioteki współpracowały ze szkołami i cieszę się, że nadal to robią, bo to są to 

są najważniejsze rzeczy w sumie. Tego nie da się, nie da się tego oddzielić jednego od drugiego. Ale 

ja się bardzo cieszę, że tak to prężnie działa. Proszę Pan Radny Król. 

Radny Krzysztof Król 

Chciałem się podłączyć właśnie to, co Pan Przewodniczący powiedział. Chciałem powiedzieć, Pani 

Dyrektor, jestem wielkim fanem waszych poczynań. Jestem pod wrażeniem, już sobie zapisałem, co 

robicie, ale w jaki sposób informujecie Tyszan. Nie sztuką coś zrobić, tylko fajnie, jakby się Tyszanie  

o tym dowiedzieli, że coś takiego jest, a wychodzi wam to w sposób doskonały. I widzę, że pracujecie 

piątek, sobota, niedziela, przy tym jesteście bardzo, bardzo kreatywni i z myślę, tutaj wszyscy 

chcieliśmy bardzo podziękować. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Bardzo dziękujemy i cieszymy się, że Państwo to widzicie, bo rzeczywiście te kanały promocyjne, 

może to jeszcze warto powiedzieć,  bo może nie wszyscy wiedzą. Myślę, że gdyby teraz pojawił się 

jakiś zarzut, że nie ma dostępu do informacji o kulturę. 
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

To to jest kłamstwo. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Mamy 4 argumenty, które jakby nokautują takie takie stwierdzenie. Po pierwsze, mamy stronę 

internetową, gdzie zbiorowo informujemy, znaczy zbiorowo, (niewyraźnie). Spójnie informujemy  

o wszystkim, co się dzieje i nie tylko w sektorze publicznym, ale również podjęliśmy współpracę   

z Under Groundem, Tichauer Art Gallery, z Rider Music, o, obecnie z Art Music Club i z wszystkimi 

tymi, którzy chcą, bo jest to bezpłatne źródło informacji, więc te wszystkie informacje pojawiają się  na 

tym właśnie portalu kultura.tychy.pl. Kompatybilne, tam są citylight na przystankach autobusowych. 

Tam pojawiają się te najważniejsze imprezy, czy też imprezy biletowane. No bo wiadomo, zawsze jest 

trudniej sprzedać komuś produkt pod tytułem kultura niż przyjść na wydarzenia otwarte. Kolejnym 

takim uzupełniającym źródłem jest wydawnictwo, które jest bardzo młodziutkie, bo pojawiło się we 

wrześniu w roku 2021 i tam również znajduje się  kalendarium, ale też próba takiego syntetycznego 

ujęcia tego, na co zwrócić uwagę w najbliższym czasie i jest to zapowiedź wydarzeń, które będą 

odbywały w najbliższym miesiącu. A do tego jeszcze podjęliśmy też współpracę z Radiem eM 

barterową w zamian za reklamę. Od niedawna tak naprawdę na łamach gazety odbywa się cyklicznie 

raz w miesiącu audycja poświęcona wydarzeniom kulturalnym w Tychach. Dyrektorzy wszystkich 

instytucji, bądź nie dyrektorzy, kuratorzy wystaw, twórcy są zapraszani i w ten sposób o Tychach 

opowiadamy. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję bardzo. Pan Wiceprzewodniczący. 

Radny Maciej Jędrzejko 

Ja mam kilka spraw. Sprawa pierwsza jest taka, że na Komisji, na Komisji, na Komisji Zdrowia 

przegłosowano przedwczoraj ustawę, znaczy projekt uchwały o in vitro. I to in vitro będzie poddane 

pod głosowanie tatę. Uchwała będzie poddana pod głosowanie, ale to, co mnie uderzyło, to pytanie 

jednej z Radnych, czy in vitro będzie polegało na tym, że będzie można sobie zmienić kolor włosów, 

kolor oczków, oczu dzieci czy płeć, co dla mnie jest dowodem tylko braku edukacji w tym zakresie, 

ponieważ jeżeli by ktokolwiek miał jakąkolwiek wiedzę na temat in vitro, wiedziałby, że to jest 

kompletny absurd i że in vitro nie ma nic wspólnego z eugeniką. Eugenika to jest taka filozofia, która 

miała na celu selekcjonować lepszy, lepszy genetycznie czy lepszych ludzi. To stosowano w czasach 

nazistowskich w Niemczech czy w Chinach, natomiast nie ma to oczywiście z nim nic wspólnego.  

I mój apel taki do Państwa jest o to, żeby wprowadzić edukację na temat tego, ponieważ ludzie 

naprawdę nie wiedzą i to nie chodzi o to, że bo część z nich po prostu złośliwie tak się zachowuje, ale 

część z nich po prostu naprawdę nie wie. I mój, jeden z moich wielkich nauczycieli powiedział mi, że 

ludzie, którzy zadają pytania, dzielą się na 3 typy. Pierwsi to są ci, którzy naprawdę chcą się 

dowiedzieć. Drudzy ci to co wiedzą bardzo dobrze, ale chcą się pochwalić. I trzeci ci, którzy wiedzą  

i chcą ci dokopać. Więc no ja bym się skupił na tych pierwszych, czyli tych, którzy zadają pytania, bo 

naprawdę nie wiedzą i im trzeba to na to pytanie odpowiedzieć w formie edukacji. I tutaj mam prośbę 

do Pań, żeby na ten temat pomyśleć, żeby może stworzyć jakiś rodzaj programu czy wykładów, czy 

jakiegoś rodzaju edukacji, żeby ludzie się dowiedzieli tak naprawdę o co w tym chodzi. Drugi temat to 

jest temat seksualności, ponieważ w tej chwili w Polsce seksualność i edukacja seksualna nie istnieje, 

a to jest wielka bolączka, ponieważ kolejny mamy przypadek 13-letniej dziewczyny, która urodziła 

dziecko i włożyła je do zamrażalnika. I to są tragedie. To są dramaty ludzkie. Edukacja seksualna 

chroni przed molestowaniem seksualnym. Jeżeli dzieci są edukowane seksualnie, to nie wchodzą  

w pewne relacje, chronią się przed tym i drastycznie w tych krajach, w których edukacja chwilę 

seksualna jest prowadzona, spada ilości i gwałtów, i molestowania seksualnego, i ciąż nieletnich co 

jest bardzo ważne. W związku z czym moja prośba do Państwa o to, żeby niezależnie od 

uwarunkowań zewnętrznych i obecnie panującej władzy w Polsce, jednak tą edukację seksualną  

w Tychach prowadzić w sposób kulturalny, w sposób naukowy, w sposób rzetelny, dlatego, że ja 

pracując w szpitalach tutaj Śląska i między innymi w Szpitalu Wojewódzkim też miałem sytuację, kiedy 

musiałem dziewczynki z gwałtów badać. Dlatego moja wielka prośba o to, żeby na ten rok przewidzieć 
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i przemyśleć być może jakiś spektakularny festiwal wiedzy na ten temat, którym też moglibyśmy się 

potem poszczycić w Polsce, bo wszystko wskazuje na to, że jednak chwilę sytuacja w Polsce będzie 

się zmieniać i niebawem nastanie być może zmiana władzy, która spowoduje, że będzie otwarcie na 

takie sprawy. Ja bym chciał, by Państwo się jakby do tego przygotowali. No bo jak tylko zaczniemy 

coś takiego wprowadzać, to natychmiast robi się wokół tego dobry szum i wielu ludzi nas w tym 

poprze. I trzecia sprawa to sprawa hulajnóg. Na Komisji Zdrowia i na również w rozmowach  

z Naczelnikiem naszej Policji dostaliśmy taki wykaz różnych wypadków, które działy się w Tychach  

w ostatnim czasie i okazuje się, że jednak hulajnogi stały się przodujące, jeżeli chodzi o ilość 

wypadków. I problem polega na tym, że ja, mając lat 45, prawo jazdy i wiele różnych, że tak powiem, 

uprawnień, nie zdawałem sobie sprawy z tego, jakie uprawnienia trzeba mieć na hulajnogę oraz jakie 

są przepisy, które regulują jazdę takim pojazdem. Hulajnogi osiągają prędkości do 40 na godzinę  

i nawet 60 niektóre, więc są to bardzo niebezpieczne urządzenia, z czego nie zdajemy sobie do końca 

sprawy i istnieje wielka potrzeba, żeby edukować młodzież na temat hulajnóg, ponieważ 

pozostawianie ich na przykład byle gdzie stanowi zagrożenie. Jazda ze zbyt dużą prędkością stanowi 

zagrożenie i nie zatrzymywania się w odpowiednich miejscach, na przykład na pasach, czy 

schodzenie z hulajnogi, czy prostu zatrzymywanie się tam, będzie źródłem niebawem pierwszych 

zgonów, bo hulajnogi dopiero tak naprawdę te takie komercyjne do Tychów weszły, natomiast już są 

sygnały, że pojawiają się  kolizje z hulajnogami i ludzie bardzo szybko nimi jeżdżą, nie mają 

odpowiednich zabezpieczeń. Policja oczywiście będzie ogarniać ten temat ze swojej strony 

przepisowo, ale oni mogą tylko karać. A podstawą jest edukacja, podstawą jest edukacja  

i zapobieganie. Dlatego moja prośba wielka o to, żeby tym tematem też się zająć, żebym jakby 

młodzież do końca tego roku dowiedziała się o tych problemach  i żeby też jakby, no, zacząć na to 

wpływać. I ostatni temat, to jest temat szczepień. Mamy w Tychach program szczepień, z którego 

ludzie nie korzystają. Mamy pieniądze zabezpieczone. Szczepień na HPV, chodzi mi o wirus 

brodawczaka ludzkiego, czyli ten wirus, który jest  w 2008 roku przyznano Nagrodę Nobla za 

udowodnienie, że on jest przyczyną raka szyjki macicy, a w kolejnych latach udowodniono, że jest 

przyczyną raka penisa, raka odbytu, raka krtani, gardła, nosa. W wielu, w dużym procencie 

przypadków. W związku z tym mamy program szczepień, natomiast ludzie nie chcą z niego korzystać. 

I tutaj jest moja czwarta prośba o to, żeby tym tematem się zająć też edukacyjnie, ponieważ to są 

głównie szczepienia kierowane do młodzieży, a młodzież nie ma pojęcia o tym, a wpływy 

antyszczepionkowców internetowe są tak ogromne, że po prostu nie jesteśmy w stanie z tym walczyć, 

jeżeli nie będzie to systemowo jakby od góry przez wydziały odpowiednie załatwione. Czyli krótko 

mówiąc, 4 tematy. Edukacja na temat szczepień HPV, edukacja na temat in vitro, edukacja na temat  

w ogóle edukacja seksualna i w końcu edukacja na temat bezpieczeństwa na tych wszystkich 

drobnych urządzeniach typu hulajnogi, rowery i tak dalej. To tyle z mojej strony, dziękuję bardzo  

i ewentualnie moje pytanie, czy jakiekolwiek z tych działań w tym zakresie, które mówię, czy są 

prowadzone w Tychach, czy coś Panie wiecie o tym?  

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura 

Jeśli chodzi o hulajnogi, to ostatnią właśnie Komisję, która odbyła się w poniedziałek, przygotowaliśmy 

dość obszerny materiał i propozycje działań, jakie my jako Miejskie Centrum Oświaty poprzez 

placówki proponujemy wdrożyć. Także tym tematem żeśmy się już już zajęli. Natomiast co do 

pozostałych, to zostajemy otwarci. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Nie do końca. 

Radna Barbara Konieczna 

Przepraszam Panie Przewodniczący, jeśli można. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Tak? 
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Radna Barbara Konieczna 

Mam taką serdeczną prośbę, bo wiem, że pan Radny Maciej Jędrzejko jest nowym Radnym i jak 

najbardziej te tematy, które poruszył, są bardzo ważne, ale jednak, żebyśmy się trzymali przedmiot 

działania Komisji, ponieważ te wszystkie tematy, o których Pan Radny pytał i mówił, żeśmy poruszali 

na Komisji właśnie Porządku Publicznego, jak i również Komisji Zdrowia. Natomiast ja bym chciała, 

żebyśmy jeszcze dzisiaj porozmawiali, skoro tak po kolei Panie dyrektorki przepięknie przedstawiły 

nam tutaj sprawy dotyczące kultury. Mamy jeszcze w swojej Komisji Sport. Także bym poprosiła pana 

Dyrektora Staniczka. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Proszę Państwa. Ja tutaj zgadzam się w pełni z tym, co powiedział Pan Doktor. Ja swego czasu też 

złożyłem pewną, pewną propozycję, żeby pewne rzeczy uściślić. Wsparło mnie wtedy 2 Radnych. Ja 

myślę, że do tego tematu na pewno trzeba wrócić. Ale Pan Wiceprzewodniczący, Pani Barbaro, mówił 

o edukacji. I to jest najważniejsze. 

Radna Barbara Konieczna 

To było przedstawiane na Komisji. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Tak, ja rozumiem, ale edukacja tutaj wchodzi w grę. Jak najbardziej powinniśmy się też tym zająć. 

Natomiast tak powiedzieliśmy, mamy tu jeszcze dzisiaj sport i tutaj jest Pan Dyrektor. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jeśli mogę poprosić tylko jedną rzecz. Można? 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Proszę bardzo. 

Radna Edyta Danielczyk 

Do tego tematu. To nie jest do końca tak, jak Pan powiedział, bo gdyby tak było, to w Chinach nie 

mieliśmy sytuacji, kiedy już doszło do tego, że (niewyraźnie) O edukacji, mówimy o faktach. Dzieciaki 

muszą usłyszeć fakty. Fakty  są takie, że jeśli chodzi o kwestie prac, tak, nad zabytkami i właściwie 

badań nielegalne. One już są i już są pierwsi naukowcy, którzy siedzą za to w więzieniach. Więc to nie 

jest tak, że sytuacja jest tak czysta, jak myśmy chcieli 10 lat temu czy 20 lat temu. A to jeżeli chodzi  

o (niewyraźnie) kwestie edukacji seksualnej. (niewyraźnie) My uczymy dzieciaki, jak mają unikać 

sytuacji niebezpiecznych, uczymy, przynajmniej ja, jako nauczyciel, tak, uczę, co mają robić, jeżeli 

ktoś zachowuje się niewłaściwie na ulicy, jak mają reagować i na co mają nie pozwalać. W sytuacji, 

kiedy ktoś mówi, bo nie ma edukacji seksualnej, do chodziłoby, że w krajach, gdzie edukacja jest, nie 

ma tych przestępstw. Proszę sobie sprawdzić, co się ostatnio stało w Holandii, kiedy badano dzieci, 

znaczy ogólnie młodzież, tak. Okazało się, że ponad połowa z nich do 18 roku życia doświadczyła 

molestowania, a przecież to jest jeden z krajów, który ma najwyższy odsetek edukacji seksualnej. 

Więc jakby zakładanie takie wprost, że wystarczy wyedukować i nie będzie problemów,  Nie jest 

prawdziwe. Tak. Bo wyeliminowaliśmy zjawiska  takie, jakie są. Więc tutaj ja bym po prostu chciała, 

żebyśmy na to spojrzeli szerzej, bo fakty są jakie są. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Pani Radna. Ja bardzo dziękuję, ale w konstytucji jest nawet zapisane, że człowiek ma prawo do 

informacji, a jednak prawem do informacji, ale tak, do prawdziwej informacji, do informacji, więc tak  

bym, tak bym to, no, tak bym to dzisiaj zostawił. Każdy człowiek ma prawo do informacji. 

Radny Krzysztof Król 

(Niewyraźnie) sobie ustawę przeczytała dobrze. 
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Ale dobrze, to okej. W porządku, Panie Krzysztofie. 

Radny Krzysztof Król 

(niewyraźnie) O tej, o której tutaj koledzy mówią. 

Radna Edyta Danielczyk 

Ale której ustawie?  

Radny Krzysztof Król 

W ogóle. 

Radna Edyta Danielczyk 

Proszę Pana, jak Pan mówi o ustawie, to proszę podać którą. 

Radny Krzysztof Król 

(niewyraźnie) Nie żyjemy w Chinach, tylko żyjemy w Polsce i w Polsce jakieś prawo, tak. A Pani daje 

przykład z Chin. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję bardzo, ja bym już (niewyraźnie) zakończył. Proszę Państwa, proszę Państwa, dziękuję 

bardzo. Ja proponuję, żebyśmy porozmawiali na temat. Panie Doktorze. Sportu. Teraz musimy 

jeszcze pytanie, bo mamy jeszcze sport. Specjalnie fatygował się dla nas Pan Dyrektor Marcin 

Staniczek, ja bym prosił o merytoryczny jakiś tutaj sposób. Nie będę przerywał, będziecie Państwo 

mogli pozadawać pytania. Pan Dyrektor powie czas start, mamy te 15 minut, także zapraszam do 

dyskusji. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

(niewyraźnie). Co do tych szczepień. Jeszcze jestem w Komisji Konkursowej Urzędu Miasta, która 

właśnie. Konkurs przeprowadzany założymy na szczepionki i faktycznie jest z tym bardzo, bardzo 

słabo, bardzo słabo, bardzo mała ilość w sumie doktorów, lekarzy, jak i przychodni startuje.  

W zasadzie tylko jedna w Tychach i edukacja pod tym kątem jest bardzo słaba. Wracamy do sportu. 

W MOSIRze aktualnie tak, kończy się rok, zawsze te 2 miesiące w każdej jednostce, które 

prezentujemy, zawsze koniec listopada, jak i grudnia jest to po prostu przygotowanie budżetu, a więc 

znamy kwoty, którymi możemy dysponować w nowym roku i teraz je po prostu rozpisujemy na 

wszystkie, na wszystkie paragrafy, na wszystkie rozdziały, żebyśmy wiedzieli po prostu, jak, ile 

pieniędzy mamy, co możemy zrobić, czego, na co nam załóżmy pieniędzy, pieniędzy braknie. Obiekty 

sportowe działają, działają wszystkie na razie bez żadnych problemów z małym wyjątkiem kryta 

pływalnia, która wczoraj miała tam awarię pompy. Musimy ją, musimy ją wymienić, także może być 

przez najbliższy czas, powiedzmy, troszkę tam obniżona temperatura wody. Oprócz tego wykonujemy 

ostatnie 2 remonty, które w tym roku udało nam się zdobyć środki finansowe z realizacji inwestycji,  

z wydziału i aktualnie zmieniamy oświetlenie, czyli naprawiamy oświetlenie na jednym z orlików  

i wykonujemy, wykonujemy remont kotłowni gazowej na osiedlu A. Oprócz tego robimy wszystkie 

przeglądy obiektów, także też będziemy wiedzieli w sumie co należy jak najszybciej wyremontować. 

Do sportu, na razie wszystkie nasze drużyny grają, także jest to w zasadzie środek sezonu. Także 

jeszcze sami nie wiemy, czy będziemy walczyli o medale Mistrzostw Polski, czy będziemy walczyli 

tylko o medale, o medale Mistrzostw Śląska. Przygotowujemy się do przetargów. MOSIR musi zrobić 

przetargi na ciepło, czyli na PEC, czyli na wodę i na ścieki. Od nowego roku, od nowego roku 

przechodzimy pod Wydział, Wydział Przetargowy, który jest w Urzędzie Miasta, także powinno nam to 

w sumie, powinno nam to w sumie ułatwić. Oprócz tego przetargi na transport, bo od w zasadzie od 

samego początku, 2 stycznia już będziemy mogli realizować mecze, wyjazdy na mecze i na ochronę. 

To są te przetargi, które musimy zrobić. Oprócz tego w dziale imprez przewidujemy jeszcze parę, parę 

imprez do końca roku. W listopadzie mamy jeszcze Turniej Mikołajkowy w tenisie stołowym w Zespole 
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Szkół numer 7, IV grand prix Tychów w biegach długodystansowych, także Turniej Mikołajkowy  

w tenisie stołowym w grach pojedynczych. V bieg XVI grand prix Tychów w biegach 

długodystansowych na kompleksie sportowym Paprocany. Oprócz tego mamy w planie jeszcze 

Mistrzostwa Amatorów Miasta w siatkówce, 3 lodowiska, które teraz budujemy w zasadzie są już na 

ukończeniu, a więc, więc będziemy mogli od 4-tego założymy ruszyć. I na 16 grudnia mamy 

zaplanowany Mikołajkowy Bal Przebierańców  na Lodzie i to będzie organizowane na ośrodku 

wypoczynkowym Paprocany oraz mamy 17 grudnia. Już to jest ostatni, VI bieg XVI grand prix Tychów 

w biegach długodystansowych i podsumowanie. Tyle, dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Czy Państwo Radni mają jakieś pytania? 

Radny Krzysztof Król 

(Niewyraźnie) naszego spotkania ostatniego. Czy jak tam sytuacja wygląda? Czy jest jakaś mapa 

drogowa, gdyby to pozmieniać, bo coś tam mówili. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Dużo tematów. Wszystkie?  

Radny Krzysztof Król 

Te, które wtedy poruszyliśmy. Mamy jeszcze listę następnych, ale chcemy najpierw załatwić jedną 

sprawę. Nie zarzucać Pana na tyle problemami naraz. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Nie widzę problemu. To jest przyjemność. 

Radny Krzysztof Król 

Etapami, krok po kroku. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Arena Lekkoatletyczna, czyli te zmiany, o których mówiliśmy, a więc, a więc Arena jest czynna od 6:30 

do 21:30 chyba, tak jak załóżmy (niewyraźnie). Oprócz tego, oprócz tego, no, te pozostałe przepisy 

tam pozostały tak samo o pierwszym torze. Uważam, że dalej powinien być zamknięty. Sprawdzałem 

kilkanaście albo nawet -dziesiąt Regulaminów całej Polski. Z reguły jest to różnie. Można mówić przez 

pozytyw, przez negatyw, że zamykamy pierwszy tor, ale też mogę powiedzieć, że udostępniamy drugi, 

trzeci, piąty, szósty. Niektóre areny zamykają w ogóle od czwartego toru do szóstego. Po prostu jest 

to związane, tak jak powiedziałem. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Od czwartego do szóstego?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Udostępniają. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Udostępniamy. A pierwsze cztery są zamknięte?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

No i to jest tylko wynik, powiedzmy, oszczędności. Ja wiem, że Pan Radny powiedział, że jeżeli się 

zniszczy, to my to wyremontujemy, ale też. 

Radny Krzysztof Król 

Miło, że czyta Pan to, co na Facebooku pisze. 
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Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Proszę?  

Radny Krzysztof Król 

Miło, że Pan Dyrektor czytał co na Facebooku, bo tego na Komisji nie mogę. O tym, co 

wyremontujemy, o tym teraz.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Nie no mówił Pan ostatnio, że to (niewyraźnie) 

Radny Krzysztof Król 

Nie mówiłem, tylko napisałem. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Ale czytałem i też dziękuję za pochwałę, bo to też czułem się jako tam pochwalony z Panem 

Przewodniczącym także, ale ja to za siebie mówię. To by była sprawa Areny, sprawa. 

Radny Krzysztof Król 

Czyli właściwie na Arenie tylko jest zmiana, że światła będą, tak? I z tych reszty postulatów uważa 

Pan Dyrektor, że w ogóle to nie dość. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Ale z jakiej reszty, to proszę mi przypomnieć, bo ja teraz, no (niewyraźnie). 

Radny Krzysztof Król  

Chciałem to pisemnie złożyć, ale no, szanujmy się. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Nie no, ale to jak będziecie Państwo mówić. 

Radny Krzysztof Król 

Miałem rację, że to pójdzie w tym kierunku co. Napiszemy do Pana w takim razie, Panie Dyrektorze. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Ale jak macie napisane, to bardzo chętnie, bo najpierw, bo najpierw mówimy o głównych punktach. Ja 

mówię o głównych punktach i teraz przechodzimy do szczegółów. Bardzo chętnie się odniosę. 

Radny Krzysztof Król 

Mówiliśmy o szczegółach, nie? 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Bardzo chętnie się odniosę, tylko proszę mi powiedzieć, do czego. 

Radny Krzysztof Król 

A ja myślałem, że miesiąc czasu, żeby się odnieść właśnie do tego, tych wszystkich, któreśmy 

poruszali. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Bardzo chętnie. 
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Radny Krzysztof Król 

Dostał Pan też na piśmie tutaj w SMSie te wszystkie punkty ode mnie. Tak zgadza się, to proszę się 

do nich odnieść. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Będę mówił  teraz z pamięci, czyli w sumie z niczego. Mówił Pan jeszcze o jednej sytuacji,  

o zamykaniu obiektu, o zamykaniu obiektu przed imprezami. Nie był Pan w stanie tego założeń 

powiedzieć, o który, o który, o który przypadek chodzi. Spotkałem się z przedstawicielem SPLA, który 

faktycznie powiedział, że problemów nie ma, powiedzmy, jeżeli są małe imprezy typu Senioriada, typu 

tam  Przedszkoliada. Z tym akurat nie ma. Czy na przykład nawet nasza impreza, bo sobie z tym 

poradzimy. Jeden problem tylko był wtedy, kiedy to akurat przyznam rację, że trzeba by tak zrobić. Był 

w między czasie, kiedy Pan sprawdzał nagłośnienie przed półmaratonem i Tyski Sport miał, czyli 

pierwsza drużyna miała w sumie trening, no i trener nie wyraził zgody pierwszego zespołu, żeby  

w sumie mu tam przeszkadzać z telebimem i tak dalej. Weźmiemy to pod uwagę, a więc w następnym 

roku jak będziemy przygotowywali się do półmaratonu, to przekażemy do Tyskiego Sportu, że wtedy 

jest zamknięty jest zamknięty obiekt i nie będziemy, załóżmy, ich wpuszczać. No, mieli inne boiska  

i wtedy będziemy mieli. Co jeszcze? Do zamykania obiektu, jak są treningi. Tak, podtrzymuję to. Na 

dzień dzisiejszy tego problemu nie ma, on dopiero wróci, on dopiero wróci na wiosnę, bo pierwsza 

drużyna treningów nie ma, żadne inne  drużyny też tam chyba nie trenują. Lekkoatletyka już poszła 

teraz na halę sportową. Także obiekt jest po prostu wolny i można z niego całkowicie korzystać w tych 

godzinach, które podałem. Czy jeszcze tam były jakieś sprawy, bo?  

Radny Krzysztof Król 

To nie o to, żebyśmy się przekomarzali. Chodzi nam o to, główna teza do tego utkana była taka, że 

jeżeli miasto dało tyle pieniędzy, to nie chcemy, żeby te oszczepy były pozamykane, kule 

pozamykane, żeby to było wszystko dla Tyszan, bo robimy wszystko dla Tyszan. Jest to płacone  

z podatków Tyszan i Regulamin powinien być napisany pod Tyszan, a nie pod pracowników MOISIRu. 

I o to bardzo prosimy. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

O którym  punkcie mówimy, że jest pod?  

Radny Krzysztof Król 

Ogólnie teraz Panu mówię. No, przygotuję się lepiej, bo w punktach wyślę do Pana w piśmie 

oficjalnym i poprosimy o punkt po punkcie zreformowania po prostu naszych pytań, bo tak jak 

myślałem, że zostało to troszeczkę rozmyte. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

No nie rozmyte, bo ja się teraz pytam, załóżmy, o jakie punkty, żeby Pan mi jeszcze powiedział, 

bardzo chętnie się odniosę. Odnośnie, odnośnie sekcji naszej, odnośnie sekcji. 

Radny Krzysztof Król 

Przepraszam. (niewyraźnie) Na pewno się przygotuję. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Odnośnie sekcji naszej kulomiotów i tak dalej, to tłumaczyłem, że sekcja miała powiedzmy czas na to, 

żeby taką sekcję założymy stworzyć. Trenerów, powiedzmy, szukaliśmy ich. Nie było ich. Na dzień 

dzisiejszy, na dzień dzisiejszy do momentu wybudowania naszego stadionu nowego z hybrydową 

trawą dla pierwszego zespołu nie widzę, nie widzę szans powołania sekcji nie wiem, rzutu młotem, bo 

szkoda tej murawy. Nie po to robiliśmy generalny remont murawy na Arenie, żeby teraz ją niszczyć 

przy założeniu, przy założeniu, że nie mamy, nie mamy odpowiedniej ilości boisk  dla piłkarzy. Boisk 

piłkarskich przybywa. Dzisiaj między innymi też dostałem pismo Polonii, Klubu Piłki Nożnej Kobiet 
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Polonia, które Polonii Tychy, która też zwracała się się z prośbą, żeby korzystać z boiska piłkarskiego 

na Arenie Lekkoatletycznej. Do obiektów sportowych, przechodząc, lodowisk sztucznych. Spotkałem 

się z przedstawicielami, z przedstawicielami Tyskich Lwów, także też jestem po rozmowie co do 

(niewyraźnie), które by mogły Tyskie Lwy mieć. Z tego, co sobie przypominam, na ostatnim spotkaniu 

(niewyraźnie). No, ale to ja to powiem o tym, to to akurat wiem, to trzeba było wcześniej o Arenie.  

A więc tak. Jestem umówiony z nimi tak, bo też się, też rozmawiałem. Chciałem tylko przypomnieć 

także. 3 lodowiska, które budujemy, one były budowane z myślą o śliskawkowiczu, na 

śliskawkowiczek. Na dzień dzisiejszy, na dzień dzisiejszy Stadion Zimowy ma taką ilość osób 

chętnych do korzystania ze ślizgawek, że po prostu, no, że po prostu albo stoją w kolejce, albo wcale 

nie wchodzą, bo po prostu ilość ślizgawek po prostu jest za mała. 

Radny Krzysztof Król 

Ale mówimy o lodowisku?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Mówimy o Stadionie Zimowym, dlatego użyłem Stadionie Zimowym, a i dlatego, i dlatego, i dlatego 

miasto poszło w stronę, że udostępnienia otwarcia i zakupienia lodowisk sezonowych, żeby ludzie 

mogli sobie spokojnie, spokojnie pojeździć na łyżwach. W związku z tym, że no i tak zawsze to jest do 

momentu, kiedy nie otworzymy lodowisk zewnętrznych, to po prostu mamy bardzo duże oblężenie, 

oblężenie na  Stadionie Zimowym, gdzie tak jak powiedziałem, znowu są dodatkowe drużyny, gdzie 

wczoraj też wpłynęło pismo. Nowa Drużyna Hornet, która też gdzieś tam wygra w jakiejś lidze i też 

chce dodatkowe treningi. Zawodnicy też chcą, załóżmy, dodatkowe treningi. Trudno, załóżmy, trudno 

powiedzmy, ja nie mówię, żeby dogodzić wszystkim, ale trudno, załóżmy, wszystkich wpuścić. Wiemy, 

po co są te obiekty budowane, bo nie ma obiektu, który będzie dla wszystkich, tak samo jak i Arena 

była budowana dla. Ja może skończę, ale ja może skończę. Też była budowana dla lekkoatletyki, dla 

grupy zawodniczek i tak dalej, dla grup powiedzmy piłkarskich, a dopiero potem gdzieś tam są 

powiedzmy indywidualni. A więc tak. Po spotkaniu z Tyskimi Lwami jest umowa taka, że ślizgawki 

będą gdzieś w granicach 20:00, do godziny 20:00 i potem po godzinie 20:00 będą mogli wejść 

zawodnicy, zawodnicy MOSMu, zawodnicy Tyskich Lwów. Ja ich prosiłem, żeby byli po prostu ubrani 

w koszulkach, żeby to było ładnie wyglądało i to będzie załóżmy jakby ten bilet, bilet wstępu. 

Radny Krzysztof Król 

Mówimy o lodowisku zakrytym?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Nie, teraz mówimy o sezonowym, teraz mówimy o sezonowym. 

Radny Krzysztof Król 

Czyli ten postulat został jakby zrealizowany?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Został zrealizowany, ale to my się z Klubem się spokojnie dogadamy. I teraz tak, bo też dzisiaj tam 

jeszcze między proponujemy. Proponujemy od 8:00 do godziny 13:00 te ślizgawki by były czynne jako 

w formie dla szkół i tak dalej, i tak dalej. Potem między 15:00 a godziną 17:00, to jest ta część 

południowa. I od godziny 18:30 kończyły się o 19:30. Teraz byśmy to zrobili do godziny 20:00, bo po 

godzinie 20:00 z reguły już ta powiedzmy frekwencja na lodowiskach jest mniejsza, a także lodowiska, 

które są  na Brzozowej i tam już ludzie zaczynają się powiedzmy marudzić, bo jakby muzyka gra 

głośno i tak dalej, także ludzie chcą, żeby był spokój. No i tam o tej 20:00 powiedzmy, nie wiem, czy 

to, czy to będzie każdy dzień, czy byśmy wtedy tą ślizgawkę zrobili później w zależności od ilości 

osób, które będą, do około 21:00 mogłyby te dzieci, załóżmy, jeździć i mogłyby.  

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Już bez muzyki na przykład.  
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Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Ściszone. To jest dla nich jakby tylko jazda. Ja wiem. A ja jeszcze, ja jeszcze nie skończyłem. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

No, jeszcze Panie Dyrektorze. A jak tak, to proszę, proszę, proszę, proszę. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

No i tak właśnie te nasze dzieci będą mogły sobie spokojnie jeździć, powiedzmy, na lodzie. Jest to 

jakby idea, że kiedyś jak zamrożone były jeziora  Paprocany, powiedzmy, czy tam okoliczne, okoliczne 

stawy, to rodzice mogli sobie jeździć i teraz załóżmy chcieliby, żeby ich dzieci też jeździły. Zobaczymy, 

jak to będzie, jak będzie frekwencja duża, to podtrzymamy. Jak będzie frekwencja mniejsza, to wtedy. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Ale ja odnośnie tej dyskusji tylko jedno zdanie, zanim Krzysiu powiesz, bo jak się temu przysłuchuję, 

to tak mamy takie niuanse do dopowiedzenia. Ja mam taką propozycję, może byśmy się spotkali na 

przykład w piątek? Przyjdziemy do Pana Dyrektora, jeżeli Pan Dyrektor ma czas, zapraszam 

Radnych. 

Radny Krzysztof Król 

Ja się przygotuję. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Zapraszam na takie spotkanie, bo te są takie, bo to są takie, to są takie drobne sprawy, które 

moglibyśmy. Oczywiście potem o efekcie całej tej rozmowy poinformujemy wszystkich Radnych, bo to, 

ja właśnie też tak czuję, że tu Pan Dyrektor się gdzieś tam stara, a Państwo macie też jakieś pytania 

takie, no to chodzi, chodzi bardziej o szczegóły. Czy to Panie Dyrektorze takie spotkanie w piątek 

moglibyśmy?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek  

Zapraszam serdecznie. 

Radny Krzysztof Król 

Jeśli będą pytania, jak nie, to przedyskutujemy jasno. Ja jeszcze tylko, o ten świetny pomysł zapytać 

Pana Dyrektora, który Pan tu zaproponował. (niewyraźnie). 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

O, właśnie. 

Radny Krzysztof Król 

Właśnie spodobała ta Pana propozycja na ostatniej Komisji. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

No to może ja się zapytam, co Państwo zrobili Radni?  

Radny Krzysztof Król 

Ale no, to teraz pomysł jest oficjalny, czy nie oficjalny?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Nie, to jest, ja tylko mówię. 
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Radny Krzysztof Król 

Co trzeba zrobić? Czy to Pan Dyrektor wpisał do budżetu, czy Pan to chce wpisać do budżetu  

w przyszłym roku, ale to będziemy próbować. Czy to jest taka nasza rola, prawda? Ktoś to musi 

przygotować, zrobić, wpisać do budżetu. Tak mnie się wydaje  chyba. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Panie Radny, Panie Radny. 

Radny Krzysztof Król 

Jak ja mam pomysł to wdrażam, bo ja mam go zrobić, no nikomu nie będę podpowiadał, jak to zrobić, 

Panie Dyrektorze. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

O tym pomyśle, Panie Radny, Pan słyszał wcześniej, a druga strona jest taka. Jednostki miejskie, tu 

Pan Naczelnik może kiwać głową albo nie, składają propozycje, składają propozycje budżetu  do 

około 23-ego chyba, czy tam któregoś września. Składają na podstawie pisma, które otrzymujemy  

z Urzędu Miasta i Urząd Miasta nam w zasadzie, wskaże to może zbyt duże słowo, ale powiedzmy 

mówi nam, załóżmy, co mamy, gdzie w sumie wrzucić. No i tam jest takie ostatnie zdanie, które, które 

pisze, że wszystkie sprawy inwestycyjne i tak dalej, i tak dalej,  taki, taki klucz, kurczę. 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

No, doposażenie, tak. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Tak, że nie należy wnioskować dodatkowych środków na doposażenie jednostki, obiektów 

sportowych. O te środki będzie. 

Radny Krzysztof Król 

My to wszystko znamy. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Tak? No to co się dalej robi?  

Radny Krzysztof Król 

No to chodzi mi o to. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Ale to co się dalej robi po tym, ale to co się robi?  

Radny Krzysztof Król 

Musi Pan to zawnioskować, Panie Dyrektorze. Ja Panu powiem, jak to się w firmie robi. Przede 

wszystkim musisz mieć chęć tego zrobienia, że to nie będzie kolejny problem dla mojej instytucji, że 

tym będę musiał zarządzać i wtedy takie rzeczy wychodzą. Proszę zwrócić na MCK, co robi, tak. Jacy 

są kreatywni, co robią, tworzą co chwilę imprezę za imprezą coś zrobią dla tego miasta, tak. Informują 

o tych Tyszan o tym, co się dzieje, tak. W MOSIRze tego nie widzę w ogóle. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

To ja mam teraz pytanie, ile imprez MOSIR robi w ciągu roku?  
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Radny Krzysztof Król 

Nie wiem, skąd mam tego wiedzieć? Skąd mam to wiedzieć? Macie taką instytucję, która informuje 

Tyszan o tych rzeczach? Na stanie jest ta strona wasza  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Znaczy Pan teraz krzyczy na mnie? 

Radny Krzysztof Król 

Nie krzyczę, tylko Pan mówi, no, no, Pan mówi co ja mam rozumiem, tak? (niewyraźnie) Fajnie coś 

zrobić, ale fajnie jakby się, dla których to jest zrobione, żeby o tym wiedzieli i wtedy przyjdzie więcej 

ludzi. Ta sama kasa zostanie wydana, ale więcej Tyszanom będzie się tu lepiej żyło i wiedziało, że 

miasto coś dla niego. Koniec. Już nie będę. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję. Pani Patrycja?  

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Ja to tak słowem komentarza, bo troszkę mi się nie podoba forma naszej komunikacji. I to wprost. 

Wydaje mi się, że zarówno jedna strona powinna szanować drugą i odwrotnie. Nie wyobrażam sobie, 

żeby Pan Dyrektor po raz kolejny mówił i nas przepytywał, bo ja osobiście, nie, ja powiem za siebie, 

Krzysztof. Ja osobiście wypełniam mandat radnej w taki sposób, jaki uznaję za stosowny. Komunikuję 

się z mieszkańcami, komunikuję się z dyrektorami jednostek, staram go wypełniać jak najlepiej.  

I powiem szczerze, no nie spodobała mi się ta forma, którą Pan Dyrektor przedstawił i powiem jeszcze 

tyle, że tak użył Pan Dyrektor sformułowania Facebook. Myślę, że na poprzedniej Komisji mówiliśmy 

jasno i wyraźnie, że chcielibyśmy, żeby MOSiR zintensyfikował działania, nie wiem, na stronie 

internetowej, Facebooku i mówił o tym, co się dzieje, bo tak jak tutaj Pani Dyrektor powiedziała. Ona 

na bieżąco informuje o tym, co się dzieje. Ja dostaję też smsy. Patrzę na stronę internetową, patrzę, 

co się dzieje w mediach społecznościowych i widzę. I tak wydaje mi się, że tu chodzi o ten właśnie 

kierunek. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Okej. To dlatego ja też zaproponowałem. Ja też, ja też zaproponuję, nie ma problemu. Ja też 

zaproponowałem taki piątek, taki może nie czwartek, jak to kiedyś bywało, bo to kultura bardziej była  

z tym Królem, a ja myślę, że taki piątek by się przydał, byśmy sobie luźno porozmawiali i pewnie 

byśmy doszli do jakiegoś porozumienia. Czy to jest do zaakceptowania?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Zapraszam serdecznie. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

No to ja skontaktuję się z Panem Dyrektorem, ja się skontaktuję z Panem Dyrektorem. Porozmawiam 

z Radnymi. Oczywiście wszyscy będą mogli przyjść. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Mówimy o tym piątku, czy?  

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

O tym piątku, mówimy o tym piątku, o tym piątku potem. Jak jeżeli jest to jest możliwe, nie ma 

problemu, tak? Fajnie, bardzo się  cieszę. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciał zabrać głos? Ja myślę, 

że chyba wyczerpaliśmy naszą dzisiejszą, wszystkie punkty, które mieliśmy. Ja bardzo dziękuję. Tak? 

A, proszę bardzo, Panie Radny. 
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Radny Ali Nurbagandow 

Chciałem zwrócić uwagę i proszę o przeanalizowanie sytuacji Klubu Sportowego Ronin odnośnie 

dotacji, ponieważ ten Klub, no, działo się można powiedzieć na arenie międzynarodowej i tam 

czujemy brak rzeczywiście w tym momencie, no bo tak, no, finansowy, tak. No, promuje miasto, są 

młodzi zawodnicy. No powiem tak, część Radnych, skupia się na piłce, na hokeju, no ale nie możemy 

na przykład te grupy, które już działają tam kilkanaście powiedzmy tam lat. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Rozumiem, to już Panu Radnemu, jeżeli mogę odpowiedzieć. 

Radny Ali Nurbagandow 

Tak. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja rozmawiałem na ten temat nawet z Panią Przewodniczącą Barbarą Konieczną, że byłoby, byłoby, 

chciałem użyć słowa konieczne, no niech będzie. Byłoby konieczne zrobić takie spotkanie, nawet nie 

tyle z wiodącymi, ale w zasadzie z większością stowarzyszeń, które stanowią o obliczu tego miasta  

i promują to miasto. Ja dostałem różne odpowiedzi na ten temat. Ja na przykład uważam, że obojętnie 

kto co robi w tym mieście, obojętnie kto i robi coś dobrego, to powinien się tym pochwalić i powinno  

o tym być głośno. To jest moje, to jest jakby takie to, co ja uważam. Możecie mnie Państwo 

naprostować, że to nie jest tak. Ja uważam, że tak powinno być. Pewnie MOSiR też się pod to 

podłączy i będzie o tym głośno, ale mamy bardzo dużo ludzi działających właśnie  

w stowarzyszeniach, którzy robią wspaniałą robotę i uważam, że należy, należy się tym ludziom 

przynajmniej poświęcić jedno posiedzenie w roku takiej Komisji, czy przynajmniej jeden z punktów, 

żeby oni mogli o tym opowiedzieć, jakie mają problemy. My czasami, tak jak na przykład tutaj 

rozmawiamy, gdzieś tam wynika jakiś problem. Oczywiście on może, ale ja słuchając widzę, że jest 

dobra wola i z jednej strony, i z drugiej. Tak samo może być ze stowarzyszeniami. Mówimy o podziale 

środków, to jest bardzo, to jest temat bardzo chyba najtrudniejszy, bo to są pieniądze. Natomiast nie 

mówimy czasami o jednej rzeczy, bo nie tylko o pieniądze w realizowaniu celu chodzi. Czasami chodzi 

też o to, żeby były dostępne obiekty, żeby było dostępne, no, coś, gdzie można realizować wymyślony 

przez te stowarzyszenia przedmiot zadania. I tutaj na przykład moglibyśmy łatwiej już coś umieli 

zrobić. To jak Pani Dyrektor tutaj mówi, że organizuje, bo AUKSO jej pozwala, prawda, wejść tutaj. Ja 

o takich rzeczach też mówię, nie tylko o samych pieniądzach. A co do podziału środków, to jest od 

tego Komisja, którą powołał Pan Prezydent. Ta Komisja się spotyka, ta Komisja debatuje i teraz do tej 

Komisji, no moglibyśmy, prawda, mieć tutaj jakieś pytanie, czy tak to robi, czy. (niewyraźnie). No, ja 

nie mówię całkowicie zmieniać, ale oczywiście będę mówił cały czas o tym, tak tu Pan 

Wiceprzewodniczący powiedział o edukacji. Edukacja jest najważniejsza. Amerykanie to powiedzieli 

50 lat temu, nawet dalej jak 50 lat, dlatego mają najlepszych menedżerów, mają najlepszą oświatę, bo 

ludzie opowiadają różne głupoty, bo tam jest najwięcej Nagród Nobla. Tam jest wszystko, tam jest 

wszystko. Ja chciałem tylko, Pani Radna, ja Pani nie przerywałem. Przepraszam. Ja uważam, że 

edukacja, edukacja jest istotna i to, co robimy tutaj chciałbym, żeby na tej Komisji to szło, żebyśmy się 

o tym, żebyśmy o tym się dowiadywali. Tak jak dzisiaj się dowiedziałem parę ciekawych rzeczy, bo 

człowiek jest zagoniony. Bardzo fajnie, że Panie nam tutaj przedstawiły. Ja już wiem, gdzie szukać, 

wiem co robić. To samo będzie ze stowarzyszeniami. I Państwo oczywiście będziecie, bo jesteśmy, 

chciałem tylko powiedzieć, że następna Komisja, która odbędzie się w grudniu, będziemy tam 

proponowali plan pracy. Ja bym chciał, żebyście się Państwo bardzo nad tym mądrze zastanowili jaki? 

Bo to jest takie troszeczkę nie do końca, nie do końca, prawda, jesteśmy do tego przygotowani, sam  

do tego przyznaję. Trzeba sobie prostu teraz przemyśleć w głowie, zanalizować, co chcemy i fajne 

rzeczy tam włożyć. Czas nas nie goni, mamy na to czas, każdy będzie mógł się wypowiedzieć  

i uważam, że to tak to powinno wyglądać. No, a jak nie będzie nam się podobało? no to wymienicie 

Przewodniczącego i też dacie radę na tym. Na tym chciałem. (niewyraźnie) Są jeszcze inne. Bardzo 

chciałem podziękować wszystkim Państwu za przybycie i zapraszam na następną Komisję. Bardzo 

dziękuję. 
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